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Hoj, ty Štědrý večere,
ty tajemný svátku,
cože komudobrého
nesešnapamátku?

Hospodáři štědrovku,
kravámpovýslužce;
kohoutovi česneku,
hrachu jehodružce.

Ovocnémustromoví
od večeře kosti
a  zlatoušky na stěnu
tomu, kdo se postí.

K. J. Erben

Přejeme krásné Vánoce a  pokoj všem lidemdobré vůle



Za třetí máme hotové projekty pro územní rozhodnutí na některé
komunikace; podrobnější projekty pro stavební povolení se ještě
dělaj í. Očekává se ještě jedna výzva z ROP na dotace na místní
komunikace, a bude-li to možné, žádost tam podáme.

Stále se pracuje na projektu pro územní rozhodnutí na první
etapu nové školy, to je ovšem opravdu běh na dlouhou trať.
O problémech se školami v okolí Prahy a o výhledu do budoucna
píšu ještě na jiném místě.

Budeme také podávat žádosti o dotace na stavební úpravy hasi-
čárny v Turkovicích a na nákup nového hasičského auta. Přípravě
těchto dvou akcí se věnuje Jenda Brabec. V současné době se
projektuje částečná přestavba turkovické hasičárny. Znamenala by
změnu tvaru střechy ze stanové na sedlovou. Tím by se zvětšil
prostor v podkroví a vznikly by tam nové místnosti.

Jak hospodaříme.

Ke dni 12. 1 2. 2013 máme na účtech celkem 3,87 mil. Kč. Pro-
tože budeme platit ještě poslední faktury za čističku, očekáváme,
že ke konci roku budeme mít na účtech asi 1 ,5 mil. Kč.

Předběžný rozpočtový výhled ukazuje, že v r. 2014 budeme mít
pravidelné příjmy (bez dotací, bez prodeje nemovitostí a bez
dalších nahodilých příjmů) přibližně 17,7 mil. Kč, pravidelné vý-
daje (bez investic a splátek úvěrů) přibližně 12 mil. Kč. To zna-
mená, že nám po zaplacení pravidelných výdajů zůstane přibližně
5,7 mil. Kč.

Z toho ale budeme muset zaplatit splátku úvěru 2,4 mil. Kč,
takže na investice nám zůstane přibližně 3,3 mil. Kč.

Problémy  s  poštou

Jistě jste zaznamenali, že se v prosinci na nějaký čas zavřela
pošta a pak se znovu otevřela jen v provizorním provozu. Bylo to
způsobeno tím, že shodou okolností obě pracovnice naší pošty
prakticky během jednoho dne onemocněly.

Vedoucí pošty v Kamenici, která je naší poště nadřízená, to
chtěla řešit prostě tak, že se pošta v Ondřejově zavře a naši lidé
budou muset jezdit do Mnichovic. Když jsem se to dozvěděl,
požádal jsem pana Havránka, provozního ředitele České pošty pro
Středočeský kraj , aby po dobu nemoci byla u nás pošta otevřena
aspoň částečně. Pan ředitel nám vyhověl a za to mu chci tímto po-
děkovat. A samozřejmě přeji oběma pracovnicím naší pošty brzké
uzdravení a našim občanům obnovení normálního provozu pošty.

V této souvislosti se také hodně mluví o tom, jestli v Ondřejově
pošta zůstane, nebo bude zrušena. Odpověď dá vyhláška Českého
telekomunikačního úřadu č. 464/2012 Sb., podle které se pošta ne-
bude rušit v obci, kde je základní škola s prvním i druhým
stupněm. Takže se u nás pošta rušit nebude. Podle této vyhlášky
musí být pošta otevřená každý pracovní den a součet otevíracích
hodin musí být nejméně 15 za týden. Vzhledem k tomu, že naše
pošta je poměrně vytížená, věřím, že se počet otvíracích hodin
proti normálnímu stavu snižovat nebude.

Problémy se školami v  okolí Prahy

Asi před měsícem vydalo Město Říčany tiskovou zprávu, podle
které už nebude přij ímat do svých škol děti z okolních obcí. V mé-
diích to trochu zapadlo, ale ve skutečnosti je to bomba: do kterých
škol tedy budou ty děti z malých obcí chodit?

Po mnoho desítek let dojížděly do Říčan, a to teď nebude
možné. Na opačnou stranu, například do Mnichovic, do Popovic,
Kamenice apod. taky nemůžou, protože i tam jsou plné školy. Při-
tom není možné se divit Říčanům, protože před pouhými několika
lety postavily novou velkou školu za 450 milionů, jsou z toho stále
hodně zadlužené – a už by měly stavět školu další?
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Konec jedné velké stavby

Dne 11 . listopadu byla předána poslední část naší velké stavby -
čistírna odpadních vod v Ondřejově. Předchozí dvě části, vodovod
a kanalizace, byly už řádně zkolaudovány před rokem. Musím říct,
že jsem si oddechl, protože tak velká stavba znamenala dost práce
a starostí a hlavně neustálé výdaje.

Dnes tedy máme dobře fungující moderní čističku, která vyža-
duje už jen málo ruční práce a vypouští do potoka čistší vodu –
i když pro definitivní potvrzení té čistoty si budeme muset počkat
na první rozbory, zatím je to jen dojem z toho, co vidíme.

Jsem také rád, že si nejbližší sousedé čističky oddechnou od
neustálého stavebního a dopravního ruchu i od bláta, přes které
museli často jezdit i chodit. Za všechny tyto nepříjemnosti trvající
po dobu stavby se jim omlouvám.

V areálu ČOV je už také pěkný asfaltový povrch, schází ale nové
oplocení. To uděláme až na jaře, zatím však jsme z bezpečnostních
důvodů oplotili aspoň venkovní dosazovací nádrž. Prosím nevstu-
pujte do areálu ČOV, protože není zařízen pro návštěvy veřejnosti
a vždy v něm je určité riziko. Počítáme však s tím, že na jaře za
hezkého počasí uděláme v ČOV pro zájemce den otevřených dveří.

Nová čistička může zpracovávat i obsah fekálních vozů. Kvůli
dopravní zátěži však je tato možnost omezena jen na vyvážení j í-
mek z naší obce. Jste-li občany naší obce a máte-li zájem o vývoz
své jímky do ČOV v Ondřejově, dojděte prosím na obecní úřad,
kde si vyzvednete lístky na vývoz. Pozor, do čističky se nesmí
vyvážet hodně starý obsah, protože by se tím zahubily bakterie
v čističce. Podrobnější informace vám poskytne např. správce ČOV
Honza Šafra nebo pan Vávra z Hrusic, který může vývoz provést.

Co dál

Během stavby vodovodu, kanalizace a čističky jsme z opatrnosti
nefinancovali žádné jiné větší investice, jen některé menší (např.
traktor s příslušenstvím nebo zázemí tělocvičny a jej í nová pod-
laha). Připravovali jsme se ale na další roky především projekčními
pracemi, abychom mohli žádat o dotace na další projekty.

Dnes už tedy máme hotové energetické audity a rozpočty na za-
teplení zdravotního střediska v Průběžné ulici a dále na zateplení
hlavní budovy základní školy na náměstí včetně změny jej ího vy-
tápění – místo dnešní dosluhující kotelny na uhlí by tam mělo být
tepelné čerpadlo.

Na obě akce jsme podali žádost o dotaci z Operačního programu
životní prostředí. Jestli tyto žádosti vyjdou, mohli bychom dostat na
zateplení zdravotního střediska 2,4 mil. Kč a na zateplení školy
a jej í tepelné čerpadlo 7,5 mil. Kč. K těmto dotacím bychom mu-
seli ještě přidat vlastní prostředky dohromady ve výši nejméně 1 ,8
mil. , ale ve skutečnosti ještě vyšší, protože např. u školy by zatep-
lení muselo být doprovázeno i podříznutím zdí staré části budovy
a jej ich izolací proti zemní vlhkosti.

Máme také hotový projekt a rozpočet na novou budovu mateřské
školy v ulici K Výstavišti nad zdravotním střediskem. V budově by
měly být dvě třídy po 24 dětech. V nejbližší době dostaneme
územní rozhodnutí a stavební povolení. Rozpočet na tuto stavbu je
18,3 mil. Kč, ale předpokládá se, že ve veřejné soutěži by se tato
zakázka mohla vysoutěžit i o 20 % levněji.

Na dotace na stavbu mateřských školek byla původně vypsána
výzva z Regionálního operačního programu (ROP) Střední Če-
chy s termínem do 29. listopadu 2013, pak byla tato výzva zrušena,
ale teď už je vypsána znovu s termínem do 24. ledna. Žádost o do-
taci tam podáme a budeme doufat, že dopadne dobře, ale j isté to ani
zdaleka není.



Ukazuje to především, že stát nemá žádný rozumný systém, jak
financovat investice do nových škol. Před dvaceti lety hodil toto
břemeno na obce, ale obce ho nemůžou unést. Škola, kterou dnes
projektujeme v Ondřejově, by měla mít 11 nových učeben, dále
společné prostory, místnosti pro učitele (ředitelnu, sborovnu, kabi-
nety apod.) a školní kuchyni a jídelnu. Předběžný odhad nákladů je
90 milionů. Je jasné, že při stávajících příjmech si obec naší ve-
likosti takovou stavbu nemůže dovolit. A ještě menší obce, které
mají třeba 500 obyvatel, už vůbec ne.

Stávající právní stav je takový, že obec je povinna zajistit svým
dětem povinnou školní docházku, ale nemá na stavbu nových škol
peníze a stát j í na ně dát nechce.

Tento stav je neudržitelný především v okolí Prahy a dalších
velkých měst, kde přibývá obyvatel. Dál od Prahy naopak počet
dětí ve školách klesá a obce, které chtěj í svou školu udržet, i když
je v ní málo dětí, musí ze svého rozpočtu doplácet na platy učitelů.

My starostové z okresů Praha-východ a Praha-západ, kde je
situace nejhorší, hledáme řešení. V tuto chvíli je třeba udělat dvě
věci: jednak stát musí dát přibližně 2 miliardy korun na nové školy
jako mimořádné opatření, které vyřeší dnešní nouzový stav, a za
druhé musí být přijat zákon, který vyřeší způsob financování zá-
kladního školství, aby se taková situace nemohla opakovat.

Aby stavby škol financoval kraj , to dnes nepřipadá v úvahu,
protože stávající zákon o rozpočtovém určení daní mu takové
peníze ani zdaleka nepřiděluje. Kraj by ale určitě měl převzít inici-
ativu a jednat s vládou o řešení situace. Náš zastupitelský klub
o tom na vedení kraje i na zasedáních zastupitelstva jedná.

Mimochodem, asi před týdnem proběhlo na krajském úřadu
jednání starostů o tomto problému, kterého se účastnili i dva zá-
stupci Ministerstva školství. Moc jsem od toho neočekával. Ale to,
jak ministerstvo dává od velkého problému ruce pryč, jak vůbec
neví, co by mělo dělat a vlastně nechce dělat nic, to překvapilo
i mě, starého skeptika.

Bude to ještě velký boj , ale musíme ho vyhrát. Děti do školy
chodit prostě musí.

Další zprávy

Nová paní asistentka. Jak už jsem psal v minulém čísle, paní
Dana Honsová nastoupila od začátku nového školního roku do
školy v Mnichovicích. Na jej í místo jako asistentka starosty na-
stoupila paní ing. Naděžda Vlnasová. Můžete se na ni obracet se
všemi záležitostmi, s kterými byste se obraceli na mě. Jej í pracovní
doba je od 8 do 16 hodin, jej í telefonní číslo je 312 315 378 a mail
ou@obecondrejov.cz.

Asfaltování počátku ulice Větrná proběhlo počátkem listopa-
du. Jde o úsek mezi dvěma ploty, kam stékala voda a kde se proto
ulice vždycky nejdřív rozbila. Asfalt vodu odvede pryč a díry se
tam už nebudou tvořit.

Originál sochy sv. Jana Nepomuckého, který byl převezen
z areálu ZD do mlýna, je už odborně očištěn a částečně restau-
rován.

Dva speciální kontejnery přibyly v horní části náměstí blízko
hasičárny. Jeden je na použité oděvy, které budou po zpracování
využity pro charitativní účely, druhý je na elektroodpad.

A když je řeč o kontejnerech, musím opět napsat o tom, jak je
někteří naši méně chápaví občané zneužívají. Nedávno mě popeláři
upozornili, že v jednom kontejneru na směsný odpad našli pět pytlů
ztvrdlého cementu. K tomu se nedá říct nic j iného, než to, že ten,
kdo tam ty pytle naházel, je prase.

A právě dnes mi popeláři volali znovu: do kontejneru na směsný
odpad na náměstí někdo dal staré plechovky s barvami
a kanistr s ředidlem. Taky to mohlo skončit požárem celého vozu.
Já věřím, že snad v naší obci nikdo není takový pitomec, aby to
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dělal. Ale jestli někoho takového uvidíte, ať už našeho občana
nebo cizího, prosím žeňte ho svinským krokem.

Nákup povodňových pytlů. Já vím, že teď povodně nejsou ak-
tuální téma, ale stejně: až v létě spustí přívalový déšť a bude hrozit,
že vám poteče voda do sklepa, můžou se vám hodit povodňové
pytle s pískem. V každé z našich tří místních částí mají hasiči 40
takových pytlů. Naštěstí jsme daleko od větších toků a nemusíme
z pytlů stavět hráze, ale někde se mohou hodit například u okýnek
do sklepa.

Přípojky. Připomínáme ještě jednou těm, kdo mají připravenou
vodovodní nebo kanalizační přípojku, aby se k ní připojili, u vody
požádali o připojení vodoměru, u kanalizace aby přišli na obecní
úřad podepsat smlouvu o odvádění odpadních vod.

Martin Macháček

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA
Č.   1/2013, KTEROU SE STANOVUJE
POVINNOST TRVALÉHO OZNAČENÍ

PSŮ MIKROČIPY
A  RUŠÍ MÍSTNÍ POPLATEK ZE PSA

Zastupitelstvo obce Ondřejov schválilo na svém zasedání dne 4.
11 . 201 3 podle ustanovení § 10 písm. d) zákona č. 1 28/2000 Sb.
o obcích (obecní zřízení) v platném znění a § 1 3b odst. 2 zákona č.
246/1992 Sb. na ochranu zvířat proti týrání v platném znění tuto
obecně závaznou vyhlášku:

Část I: Trvalé označování psů

1 . Chovatel psa chovaného na území obce Ondřejov je povinen
nechat psa staršího 6 měsíců trvale označit mikročipem, který
odpovídá ISO standardu vydanému Evropskou unií, a to
nejpozději do 30 dnů ode dne dovršení stáří psa 6 měsíců nebo
nejpozději do 30 dnů ode dne, kdy se stal chovatelem psa staršího
6 měsíců.

2. Trvalé označování psů mikročipem se provádí na náklady
chovatelů psů.

3 . Jeden pes chovatele, kterým je osoba nevidomá, bezmocná
a osoba s těžkým zdravotním postižením, které byl přiznán III.
stupeň mimořádných výhod podle zvláštního právního předpisu,
může být trvale označen mikročipem na náklady Obce Ondřejov.

4. Obecní úřad vede evidenci chovatelů psů trvale označených
mikročipem a tetováním.
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5. Chovatel psa chovaného na území obce Ondřejov je povinen
přihlásit ho do 30 dnů ode dne trvalého označení psa mikročipem
nebo do 30 dnů ode dne, kdy se stal na území města chovatelem
psa trvale označeného mikročipem nebo tetováním, do evidence
vedené obecním úřadem.

6. Při přihlášení psa do evidence uvede chovatel následující
údaje:

a) své jméno a příjmení, datum narození a adresu trvalého
pobytu, jde–li o fyzickou osobu, nebo název, sídlo a IČ, jde–li
o právnickou osobu;

b) jméno, datum narození, plemeno, pohlaví a barvu psa
a případná zvláštní znamení;

c) fotografii psa v listinné nebo elektronické formě;
d) evidenční číslo a typ mikročipu, j ímž byl pes trvale označen,

které doloží potvrzením od veterináře, který provedl trvalé
označení psa mikročipem;

e) vytetovaný údaj , jedná-li se o psa trvale označeného
tetováním podle části III odst. 2 písm. a této vyhlášky;

f) kontaktní údaje (číslo telefonu, e-mailovou adresu) pro případ
ztráty psa.

7. O přihlášení se do evidence vydá obecní úřad chovateli psa
potvrzení.

8. Chovatel psa je povinen obecnímu úřadu ohlásit pro účely
evidence ukončení chovu psa na území města, jeho úhyn, ztrátu či
únik, a to nejpozději do 30 dnů ode dne, kdy tato skutečnost
nastala.

9. Za porušení této vyhlášky budou uloženy sankce v souladu se
zákonem o přestupcích.

Část II: Zrušení místního poplatku ze psa

1 . V obecně závazné vyhlášce obce Ondřejov č. 2/2003
o místních poplatcích v platném znění se zrušuje část I, čl. 1 až 6.

Část III: Přechodná ustanovení

1 . Chovatel psa je povinen nechat svého psa označit mikročipem
nejpozději do 6 měsíců ode dne účinnosti této vyhlášky.

2. Povinnost uvedená v odst. 1 se netýká psa, který
a) je ke dni nabytí účinnosti této vyhlášky trvale označen

mikročipem nebo tetováním;
b) je ke dni nabytí účinnosti této vyhlášky starší než 9 let.
3 . Chovatel psa, na kterého se vztahuje výjimka uvedená v odst.

2, je povinen takového psa přihlásit do evidence podle části I odst.
4 až 7 do 30 dnů od nabytí účinnosti této vyhlášky.

4. Výjimka uvedená v odst. 2 písm. b pozbývá platnosti dne
1 . 1 . 2017.

5. Za trvalé označení psa pro účely výjimky uvedené v odst. 2
písm. a se tetování považuje pouze v případě, kdy je takové
tetování zřetelné, čitelné a nezaměnitelné a je možné podle něj psa
bez dalších zásahů na něm (např. holení) identifikovat.

6. Výjimka uvedená v odst. 2 písm. a se vztahuje na psy, kteří
jsou ke dni nabytí účinnosti této vyhlášky trvale označeni
mikročipem, i v případě, že použitý mikročip neodpovídá
stanovenému ISO standardu.

7. Při výběru místního poplatku ze psa za období do počátku
účinnosti této vyhlášky se postupuje podle dosavadních předpisů.

Část IV: Účinnost

Tato vyhláška nabývá účinnosti dne 1 . 1 . 2014

ing. Václav Beránek RNDr. Martin Macháček,
místostarosta obce starosta obce

OTÁZKY A  ODPOVĚDI
K  VYHLÁŠCE O  ČIPOVÁNÍ PSŮ

Proč byla vyhláška vydaná?
Občas se obcí potuluje pes, kterého se lidé a zvlášť děti bojí,

a my nevíme, komu patří a komu máme zavolat, aby si ho odvedl.
Pak musíme volat odchytovou službu, která psa odveze do útulku.
Taková věc stoj í okolo 5 000 Kč (odchyt stoj í 1 700 Kč, zbytek
zaplatíte v útulku) a když se najde majitel, musí tyto náklady
zaplatit. Přitom by stačilo, abychom znali majitele a měli na něj
telefon – zavoláme mu, aby si psa odvedl, a ušetří se jak výdaje,
tak práce a nervy.

(Věřte mi, že i ty nervy to leckdy jsou. Vzpomínám si, jak asi
před dvěma lety jsem jel Choceradskou ulicí nahoru a jak na mě
volalo několik maminek s malými dětmi, že je tam napadá starý
vlčák a že jedno dítě tam povalil. Vyskočil jsem z auta
a začal s holýma rukama psa odhánět. Občas odběhl, pak se zase
vrátil, byl mrzutý, chvíli jsem s ním vycházel po dobrém, občas po
mně vyjel, občas se zase chtěl dostat k maminkám s dětmi.
Podařilo se mi nalákat ho a zavřít do zahrady k Frantovi Pavlasovi,
maminky mohly odejít a já jsem zavolal pana Knihu, který pro nás
zajišťuje odchyty psů. Později mi pan Kniha, který jinak i hodně
velké potvory dokáže utáhnout na vařené nudli, řekl, že tohle byl
opravdu hodně protivný a nepříjemný pejsek.)

Chceme proto, aby bylo možné jednoduše zjistit. komu pes
patří. Dnes se to běžně dělá čipováním psů.

Co je to čip a jak se podle něj pozná majitel psa?
Čip je malá součástka, velká asi jako zrnko rýže (1 ,5 x 11 mm).

Veterinář ho pomocí zvláštní jehly zavede psovi pod kůži a čip tam
zůstane, psa to nebolí a neví o tom. Každý čip má v sobě
zakódované jedinečné číslo. Když se k čipu přiblíží speciální
čtečka, toto číslo si na ní můžeme přečíst. Podle čísla čipu pak
můžeme zjistit majitele.

Kolik stojí čipování a jak se zařídí?
Než jsme vyhlášku schválili, projednali jsme to s veterinářkou

dr. Lenkou Vávrovou. Čipování u ní stoj í 480 Kč a slíbila, že na
jaře udělá asi dvě čipovací akce v Ondřejově na náměstí, případně
i v dalších místních částech. Tyto akce s ní domluvíme a občany
o nich budeme včas informovat. Je možné to spojit i s očkováním
psů.

Bude mě to stát víc než dnes?
Nebude. Obec dosud vybírala místní poplatek ze psa ve výši

100 Kč ročně. Pes se obvykle dožívá přibližně 10 let, za tu dobu
tedy na poplatku ze psa zaplatí majitel 1 000 Kč. Novou vyhláškou
tento poplatek rušíme. Když místo něj zaplatí majitel jednorázově
480 Kč, ušetří polovinu toho, co platil dosud.

Co musím po čipování udělat?
Aby mělo čipování smysl, musí být číslo čipu zapsáno do

seznamu, ve kterém je u něj uveden majitel a kontakt na majitele.
Vyhláška ukládá majitelům psů, kteří jsou chováni na území naší
obce, aby na obecním úřadu přihlásili svého psa do evidence. Při
čipování dostanete od veterináře kartu s číslem čipu, kterou pak na
obecním úřadu ukážete. Kromě toho po vás budeme chtít
i fotografii psa, protože někdy se ke psovi nemůžeme přiblížit
zblízka, nebo ho vidíme jen proběhnout v dálce. Podle fotografie
by se pak dal určit jeho majitel.

Protože se ale může pes zaběhnout i na území jiné obce, kde už
pes evidován není, doporučujeme velmi, abyste ho dali
zaregistrovat i v celostátním registru. To stoj í dalších 200 Kč. Jak
se to dělá? Poradí vám veterinářka, která bude psa čipovat.

Mimochodem, jestliže jedete se svým psem do ciziny, musíte ho



JAK JSEMLIKVIDOVAL ŘEZNICTVÍ

Začnu od konce: včera jsem si přečetl, že chci v Ondřejově zru-
šit řeznictví. Takhle nějak to stojí na plakátku, který je v tom řez-
nictví Honzy Šebla vyvěšený. Na dotazy občanů vysvětluje, že ho
nechci připojit ke kanalizaci, proto bude muset zavřít krám.
A teď od začátku. Před 40 lety, současně s panelákem, postavil

Astronomický ústav v Pražské ulici okolo řeznictví kanalizační po-
trubí, které vede dál do rákosové čističky v ulici Pod Hřištěm. Od
té doby bylo možné, aby se na tuto kanalizaci okolní domy připoji-
ly a většina to taky udělala. Samozřejmě chápu, že Honza to tehdy
udělat nemohl, protože byl ještě malý kluk.
Asi od r. 2000 přestala hvězdárna dávat souhlas s připojením ke

své kanalizaci, protože její čistička už je přetížená. Hrozilo by, že
čistička bude do potoka vypouštět vodu, která nesplňuje předpisy,
a hvězdárna by musela platit pokuty.
Když se postavila obecní kanalizace, požádal mě Honza, jestli

by se nemohl připojit ke kanalizaci, která vede před jeho domem.
Řekl jsem mu, že to není kanalizace obce, že vím že hvězdárna už
nedovoluje další připojování, ale že to zkusím. Jednal jsem
o tom s vedením Astronomického ústavu a podařilo se mi domluvit,
že řeznictví a další tři domy se přece jen připojit můžou.
Když se u těchto domů dělaly vodovodní přípojky, domluvil

jsem s Energií, aby se tam současně přidala i kanalizační trubku.
To ještě nestačilo, protože vodovod vede na straně u krámu, ale
kanalizace na opačné straně. Muselo se tedy pak bagrovat přes
celou silnici. Nebylo jednoduché dělat to za plného provozu na si-
lnici, sháněl jsem dodavatele, nakonec jsem to domluvil s Mar-
tinem Sechovcem. Mohl z toho být pěkný průšvih, kdyby tam spadl
třeba autobus, ale naštěstí to dopadlo dobře. Letos v červnu byla
kanalizační přípojka přivedena ke všem čtyřem domům.
Majitelé tří z nich se prostě k této kanalizaci připojili. Ale dům

Honzy Šebla měl kanalizaci vyvedenou příliš nízko, proto bylo tře-
ba splašky od něj čerpat nahoru. To je samozřejmě daleko dražší
a složitější. Znamenalo to dodat plastovou jímku dělanou na míru,
pak čerpadlo a elektroniku. Na můj návrh si Honza vzal německé
čerpadlo ORPU. Jenže německé čerpadlo se muselo objednávat
z Německa a to trvalo dost dlouho. Prostě byla to asi nejkompli-
kovanější a nejdražší přípojka v celé obci a všechno se to dohro-
mady o hodně protáhlo. Je jasné, že to Honzovi vadilo, to chápu.
Navíc když Honza jímku usadil do země, prázdná jímka mu za

pár dní vyplavala spodní vodou a jáma se sesypala. (Líčím to, jak
jsem slyšel, jestli to bylo trochu jinak, omlouvám se za nepřesnost. )
Úplně chápu, že to je na nervy, ale fakt za to nemůžu. Když jsem
konečně počátkem prosince dostal od dodavatele skříňku s elek-
tronikou, ještě týž den jsem ji Honzovi přinesl a on mi řekl, že ji
přes víkend upevní a připojí.
Nakonec bylo potřeba, aby technik, který to čerpadlo umí zapo-

jovat, přišel k Šeblům a celou tu věc zprovoznil. Znám dva takové,
jednomu z nich jsem v pondělí volal a on mi řekl, že toho teď má
hodně a že neví, kdy to stihne. Pak jsem volal Honzovi Šeblovi
a chtěl jsem mu dát na toho pána číslo, ať se domluví na termínu.
Honza ztratil nervy a řekl mi, že prostě ten člověk mu to musí za-
pojit následující den v jednu odpoledne a konec, dál se o tom se
mnou nebude bavit.
Jenomže já doma nemám samopal, abych toho pána před nabi-

tou hlavní donutil dokráčet zítra v jednu odpoledne k Šeblům za-
pojit tlakovou kanalizační přípojku, když to Honza nařídí. Prostě
to nedokážu. Přinesl jsem mu do řeznictví papírek s telefonními
čísly na oba pány, kteří to umí zapojit, a tam v krámu jsem si pře-
četl, že chci zrušit řeznictví.
Tak přemýšlím, kde jsem udělal chybu. Čtyři domy mají poprvé

kanalizaci. Stálo mě to dost práce a starostí, obec ta Honzova
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mít čipovaného a navíc mít ještě jeho „petpas“. Podrobnosti
najdete například tady:
conmet.cz/novinky.html?newsid=MjAxMzA0MDMxMzA2NDU
www.hafici.cz/clanky/ostatni-clanky-12/cipovani-psu-51 /

Do kdy musím psa čipovat?
Především: někteří majitelé už svého psa očipovaného mají

i dnes, nebo v budoucnu koupí psa, který už je očipovaný. V tom
případě je třeba jen do 30 dnů zajít na obecní úřad s číslem čipu
a s fotografií psa.

Štěně, které se vám narodí štěně nebo které koupíte, musíte dát
očipovat do 6 měsíců jeho věku. Pak zase do 30 dnů od čipování
ho přijďte zaevidovat na obecní úřad. Totéž platí, když si pořídíte
psa, který je sice starší, ale není čipovaný

Vyhláška platí od 1 . ledna 2014 a stanoví, že dosud nečipované
psy musíte dát očipovat do 30. června 2014.

Jaké jsou výjimky?
Za prvé, máte-li psa, který už je k 1 . 1 . 2014 tetovaný, nemusíte

ho čipovat, musíte ho ale stejně zaevidovat na obecním úřadu.
Za druhé, máte-li psa staršího než 9 let, také ho nemusíte

čipovat, stačí jen, když na obecním úřadu zaevidujete jeho
fotografii.

Jestliže má vlastník psa průkaz ZTP-P, musí psa očipovat
a zaevidovat jako ostatní, ale může požádat na obecním úřadu
o náhradu za náklady čipování.

Jaké jsou sankce za nesplnění povinností podle vyhlášky?
Uteče-li vám pes a budeme-li na něj muset volat odchytovou

službu, zaplatíte především všechny náklady, a jak už jsem psal, ty
dělaj í nejméně 5 000 Kč. A navíc za porušení obecně závazné
vyhlášky obce může být podle § 46 zákona o přestupcích uložena
pokuta až do 30 000 Kč.
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ZÁPIS DO 1. TŘÍDY ZŠ ONDŘEJOV
Na základě dohody se zřizovatelem stanovuji termín zápisu dě-

tí do I. třídy naší základní školy, která je součástí Základní školy
a mateřské školy bratří Fričů Ondřejov, na pátek 31. 1. 2014.

Zápis bude probíhat v 1 . patře budovy zdravotního střediska na
detašovaném pracovišti základní školy (1 . třída) v Ondřejově, Prů-
běžná ul. 274, od 9 do 16 hodin.

Žádost o přijetí k povinné školní docházce je třeba vyplnit
a odevzdat nejpozději do 20. 1 2. 2013 v MŠ Ondřejově (pokud dítě
navštěvuje naši MŠ) nebo prostřednictvím podatelny ZŠ na náměs-
tí 9. května 68, Ondřejov. Na základě této žádosti pak budete po-
zváni v přesně dohodnutém čase.

K zápisu s sebou přineste občanský průkaz zákonného zástupce
dítěte, rodný list dítěte a kartičku zdravotní pojišťovny dítěte.

Protože naše škola může pro příští školní rok 2014/2015 otevřít
zatím pouze jednu 1 . třídu o maximálním počtu 28 žáků, jsem nu-
cen stanovit kritéria pro přijetí žáka. Tato kritéria byla projednána
ve školské radě a byla konzultována a schválena naším zřizovate-
lem. Žádám všechny zájemce o zápis dítěte do naší první třídy, aby
se seznámili s kritérii pro přijetí žáka do 1 . třídy a aby o přijetí usi-
lovali jen vážní zájemci.

Mgr. Karel Blažek, ředitel školy

Kritéria pro přijetí žáka
do I. třídy ZŠ a  MŠ bratří Fričů Ondřejov

pro školní rok 2014/2015

1 . Přednostně jsou přij ímány děti, které 1 . 9. 2014 dosáhnou ne-
bo už dosáhly šesti let věku a které mají trvalý pobyt v Ondřejově,

přípojka stála vůbec nejvíc ze všech přípojek, ale práce a starosti
nevadí. Co mi vadí, je, že místo, aby řekl "díky", o mně píše, že ho
chci zlikvidovat, jen proto, že dokončení jeho přípojky trvalo déle,
než si myslel, a že mu vyplavala jímka. A samozřejmě po On-
dřejově se taková zpráva rozšíří velmi rychle, i když je to kravina.
Ano, mohlo to celé být hotové dřív. Kdybych měl na starosti jen

Honzu Šebla a jeho přípojku, mohl být připojený možná o dva nebo
tři měsíce dřív. Ale tlakových přípojek je v obci asi 80, i když ne
všechny jsou tak komplikované. A kromě tlakových přípojek je tady
nejmíň 500 ostatních přípojek. A kromě přípojek se starosta musí
starat o tisíc dalších věcí, a řada z nich nepočká, na mou duši.
Samozřejmě jsem taky mohl říct, že tam nevede obecní kana-

lizace, tak si to Honzo na hvězdárně dohodni a zařiď (a zaplať)
sám. Konec konců tahle přípojka se mohla udělat před dvaceti lety,
nemusela čekat na rok 2013, na mě a na novou kanalizaci.
Ale kdybych to řekl, tak Honza přípojku mít nebude, a to by byla

škoda. Honza je dobrý řezník, jsem rád, že je v Ondřejově a jsem
rád, že ta přípojka je snad už hotová (jestli se už domluvil s tech-
nikem o zapojení). Kdyby mu jen ujely nervy při rozhovoru se
mnou, to se prostě stává. Když ale píše, že chci řeznictví v On-
dřejově zlikvidovat, tak musím, nezlob se Honzo, napsat, jak to vi-
dím já.

Martin Macháček

ČTENÍ POMÁHÁ
Vážení čtenáři, milé holky, milí kluci,
představte si, že existují internetové stránky, kde se vám za čtení

platí a zároveň pomáháte těm, kteří to potřebují. Internetové
stránky www.ctenipomaha.cz, slouží k tomu, aby děti začínaly
čtením trávit více času.

Je to jednoduché - na internet napíšete www.ctenipomaha.cz

a vytvoříte si registraci. Ta spočívá v tom, že zadáte své jméno,
příjmení a vyberete si přezdívku a heslo. Poté zadáte svoji e-mai-
lovou adresu, která slouží k zasílání novinek. Vyplníte třídu, název
školy a město. Poté kliknete na tlačítko odeslat a máte vytvořený
účet. Nebo se taky můžete přihlásit přes Facebook.

Jakmile budete mít účet vytvořený, můžete se pustit do práce.
Podle ročníku, který jste napsali, si vyberete Vaši nabídku knih.
Možnosti jsou a) 1 . - 5. třída, b) 6. - 9. a pro střední školu. Ve Vaší
příslušné skupině si můžete prohlédnout seznam knih, který je vy-
bíraný důslednou porotou v čele se Zdeňkem Svěrákem. V každé
kategorii je asi do sta knih. Navíc, knihy stále přibývají.

Z nabídky knih, si vyberete nějakou knihu, kterou jste četli.
Kliknete na ni a zobrazí se vám článek, se stručným obsahem kni-
hy a jej í fotografie. Zmáčknete tlačítko otestovat a zobrazí se vám
čtyři otázky týkající se obsahu knihy. Pokud si děj knihy dobře pa-
matujete, měli byste uspět. U každé otázky máte čtyři možnosti
a na test máte limit pět minut.

Po splnění testu můžete přidat testovanou knihu do čtenářského
deníku. Nejdůležitější je, že za každý dobře splněný test dostanete
kredit 50 Kč. Když kliknete na svůj účet, zobrazí se Vám, kolik
máte peněz.

Když kliknete na sekci „charity“, zobrazí se vám nabídka charit
a Vy si můžete vybrat, na kterou charitu budete chtít své peníze
získané testováním věnovat. Může se stát, že zrovna díky Vám se
podaří určitou charitu dokončit. Vždy po dokončení jedné charity,
se objeví charita nová.

Ještě dodám, že je to zcela bezplatné a je to nej jednodušší způ-
sob, jak pomoci těm, kteří to opravdu potřebují a zároveň se po-
bavit u pěkné knížky. Pokud se vám stránky zalíbí, můžete je sdílet
pomocí Facebooku nebo jiné sociální sítě.

Anna Kieferová, 12 let
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ZACHRAŇME TMU!
Že zrovna 19. září, když v ondřejovské škole zasedala Redakční

rada časopis Vzhůru ke hvězdám a radila se nad projektem Za-
chraňme TMU! , zhasl celý Ondřejov a dalších několik okolních
vesnic a ještě druhý den se elektřina jen nesměle vracela do
domácností a obchodů, je náhoda a nehledejte v tom spojitost.
I když někdo říká, že lepší začátek projektu s tak výstižným ná-
zvem si lze jen těžko vymyslet. . .

Nadace Think Big společnosti Telefónica finančně podpořila
projekt o ekologii noci, který byl připraven studenty, absolventy
ondřejovské Základní školy a jej ími současnými žáky pod vedením
Pavly Hudcové. Astronomický ústav AV ČR jim poskytl odborné
konzultace, pracovní prostory a další podporu především pro cesty
za natáčením.

Sami o sobě říkají: Náš pětičlenný tým při ZŠ bratří Fričů On-
dřejov chce upozornit na skutečnost, že tma v noci už není samo-
zřejmostí. A že to není dobře, proč to není dobře a jak to škodí.
Proto jsme projekt nazvali "Zachraňme TMU!" Natočíme krátké
videoklipy jednoduše a srozumitelně seznamující doslova kaž-

Třemblatech a Turkovicích, včetně cizinců se schváleným
dlouhodobým pobytem. U dětí, které v obci dlouhodobě žij í, ale
nemají zde trvalý pobyt, může starosta obce vystavit potvrzení, že
se zde dítě dlouhodobě zdržuje.

2. Pokud se nenaplní kapacita třídy dětmi dle bodu jedna, jsou
dále přednostně přij ímány děti uvedeného věku, které patří do
školského obvodu naší školy. Do tohoto obvodu patří obce, se kte-
rými má Obec Ondřejov k 25. 1 . 2014 podepsanou platnou smlou-
vu o školském obvodu.

Pokud by nemohly být přijaty všechny děti dle bodu dva, budou
přednostně přij ímány podle kritérií uvedených dále v bodu 4.

3 . Pokud se nenaplní kapacita třídy dětmi podle bodu 1 a 2 , bu-
dou dále přij ímány děti, které od 1 . 9. 2014 do 31 . 1 2. 2014 do-
sáhnout šesti let a jsou ze školského obvodu. Tyto děti musí mít
doporučení pedagogicko-psychologické poradny i dětského lékaře.

Pokud by nemohly být přijaty všechny děti dle bodu tři, budou
přednostně přij ímány podle kritérií uvedených dále v bodu 4.

4. Pokud se nenaplní kapacita třídy dětmi podle bodů 1 až 3,
budou dále přij ímány děti mimo školský obvod podle těchto kri-
térií:

a. Děti mají ve škole j iž staršího sourozence.
b. Děti zaměstnanců školy, obce a dalších firem s pracovištěm

v Ondřejově.
c. Děti rodičů zapojených ve školních orgánech a aktivitách

(Škamna, školská rada, sponzorování projektů).
d. Datum a čas podání žádosti o přijetí k základnímu vzdělávání.

Poznámky:
1 . Zápisu do I. třídy se musí zúčastnit všechny šestileté děti

a starší děti, které j iž měly odklad povinné školní docházky. A to
i tehdy, budou-li žádat o odklad školní docházky nebo o domácí
vzdělávání.

2. Pokud nebudeme moci přijmout všechny děti z kapacitních
důvodů, budeme se snažit ještě společně se zřizovatelem a se sta-
rosty obcí „spádového školského obvodu“ najít do 1 . 9. 2014 něja-
ké řešení, jak otevřít stejně - jako letos - dvě první třídy. Proto
pravděpodobně některým dětem, které by nemohly být z důvodů
stávající omezené kapacity přijaty dle bodu 4, 3 a možná i 2, pře-
rušíme přij ímací řízení až do doby definitivního rozhodnutí zři-
zovatele o kapacitních možnostech školy.

3 . O vývoji situace budeme po zápise pravidelně informovat ve-
řejnost v místním tisku a na webových stránkách školy.

dého s aspekty světelného znečištění. K tomu přidáme pracovní
listy pro použití ve výuce na ZŠ a SŠ - zapojíme žáky. Máme pod-
poru a spolupracujeme s Českou astronomickou společností a Ast-
ronomickým ústavem AV ČR.

A tak se před prázdninami můžeme těšit na výsledky. Určitě vás
pozveme, na hvězdárnu nebo do školy, abyste viděli, co ondřejov-
ští umí. Už nyní se ale můžete podívat na www.youtube.com na
video "O projektu Zachraňme TMU!".

Pavel Suchan
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Západní kopule. Kresba Lukáš Martinka



SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Jaroslav Kaliba, Ondřejov, 75 let
Jitka Staňková, Ondřejov, 75 let
František Procházka, Turkovice, 83 let
Marie Šafrová, Ondřejov, 81 let
Drahomíra Pospíšilová, Ondřejov, 90 let
Alena Štěpánková, Třemblat, 88 let
Jarmila Páleníková, Ondřejov, 84 let
Marie Reiterová, Ondřejov, 88 let

Jubilea: listopad-prosinec 2013

Všem oslavencům srdečně blahopřejeme

a přejeme pevné zdraví do dalších let !!!

Nový občánek

Václav Petr, Ondřejov

Vítáme Těmezi námi a přejeme hodně zdraví

a štěstí!!

Poděkování

Děkuji OÚ za dárek k narozeninám a děkuji členkám
SPOZ za jeho předání a milé posezení s nimi a s panem
starostou. Jitka Staňková

Při kontrole letošní korespondence jsem zjistil, že
jsme ani já, ani manželka Vám nepoděkovali za Vaše
blahopřání k našim narozeninám. Velmi si ceníme
přátelských návštěv paní Klokočníkové a paní
Švandové. Bez milého popovídání si s nimi už oslavu
narozenin ani představit neumíme. Ještě jednou se
omlouvám za sebe i za manželku a přeji Vám pěkné
prožití vánočních svátků a hodně radostí do npvého
roku. V. Bumba

Děkuji všem přátelům a známým, kteří se přišli
rozloučit s panem Zdeňkem Kyclerem.

Helena Kyclerová a synové

Vydává Obec Ondřejov. Šéfredaktorka V. Vomáčková. Redakční
rada: M. Macháček, J. Pohanková, P. Řezba. Registrováno zn. MK
ČR E 12695. Cena 5 Kč.

Gratulujeme

Dne 26. 10. 2013 oslavili manželé Miloslava a Jan
Eliášovi z Třemblat zlatou svatbu.
Hodně zdraví, štěstí a radosti do dalších let přej í
Jana s Jendou, Milan s Líbou a vnoučata Martin,
Honzík s Míšou a Sima.

Minulý víkend náš občan Standa Stárek potřetí
obhájil titul mistra republiky v polotěžké váze
v boxu. Standa vede v SKC velmi úspěšný boxerský
oddíl. Vedení SKC mu gratuluje a přeje hodně
úspěchů. Děkujeme za dobrou práci jemu i všem
ostatním našim boxerům - jak za opravdu dobrý
sport, tak i za spolupráci při údržbě a běžném
provozu tělocvičny.




